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Abstract

        
With the reflectance meter Reflolux S (Accucheck III) high as well as low blood glucose levels can be determined with excellent precision irrespective of the sample's hematocrit value. Within the range from 20-50 mg/dl we found an average deviation from the expected value of less than 2 mg/dl; in selected samples, however, a difference of up to 10 mg/dl was recorded. The scatter can be explained by the influence of hematocrit values on the results. An increase of 10% in hematocrit lowered the measured glucose value by approximately 10%. At glucose concentrations below 40 mg/dl and in the presence of high resp. low hematocrit values any results obtained with this glucose meter will only have screening character; they should be rerun using an established method.


      
        
Zusammenfassung

        
Mit dem Reflektometer Reflolux S werden hohe wie niedrige Blutglucosekonzentrationen unabhängig vom Hämatokritwert der Probe mit ausgezeichneter Präzision gemessen. Im Konzentrationsbereich 20-50 mg/dl fanden wir eine mittlere Differenz zum richtigen Wert von <2 mg/dl; im Einzelfall können die Abweichungen jedoch ±10  mg/dl betragen. Die Streuungen lassen sich durch den Einfluß des Hämatokritwerts auf das Meßergebnis erklären. Bei einer Zunahme des Hämatokrit um 10% wird das Ergebnis um ca. 10% niedriger. Bei Glucosekonzentrationen <40 mg/dl und hohen bzw. niedrigen Hämatokritwerten haben die mit dem Gerät erzielbaren Ergebnisse daher nur orientierenden Charakter; sie sollten mit einer etablierten Methode überprüft werden.
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